
Zpráva o činnosti SDH Vrčeň za rok 2019 zpracovaná pro 130.
valnou hromadu konanou dne 4. 1. 2020.

Další rok je za námi, a tak Vás chci i já přivítat na jubilejní 130. valné 
hromadě  vrčeňských hasičů.
Nejprve mi dovolte, abych zde citoval krátký výňatek ze zprávy o činnosti 
starosty  SH ČMS  p. Jana Slámečky. 

Rok 2019 byl rokem, ve kterém si připomínáme 155. Výročí založení 
českého hasičského hnutí. Proto je třeba si uvědomit, že musíme mít na 
paměti odkazy našich předků, a to práci pro vlast, ve prospěch obcí a měst a 
pro naše spoluobčany, ochranu jejich majetku, zdraví a životů. Tím, že člen 
dobrovolně vstupuje do SH ČMS by si měl uvědomit, že je počítáno s jeho 
prací pro sdružení, podle svých možností. Dále pak nesmíme zapomínat na 
výchovu mladé generace a vychovávat si tak naše nástupce, kteří budou 
pečovat o historickou techniku, hasičské tradice, kulturu a společenské dění v
obcích a městech. V neposlední řadě pak rozvíjet jejich fyzickou kondici v 
duchu zásad sport pro všechny. Všem členům SH ČMS, kteří se na tak široké
škále činnosti podílí, upřímně děkuji. 

Toto byla slova starosty SH ČMS. A teď již k naší činnosti.

V loňském roce se náš výbor sešel na 10 schůzích a všichni členové pak
na 1 valné hromadě s dobrou účastí.
V současné době má náš sbor 61 členů dospělých, z toho je 17 žen a dále má 
19 dětí.
        Také v loňském roce jsme navštívili několik oslavenců. 40 let oslavil p. 
Michal Šůs, 50 let p. Václav Semerád, 60 let p. Miroslav Anton a 70 let se v 
plném zdraví dožili p. Ladislav Chodora a p. Jaroslav Vavřík. Všem 
oslavencům jsme předali drobné dárky s přáním pevného zdraví.

Ani loňský rok se nám nevyhnuly také nepříjemné události, opustili 
naše řady: p. František Maršalík a p. Jan Moravec. Nic víc než tichou 
vzpomínku jsme již pro ně nemohli udělat.

V roce 2019 jsme přijali 3 nové členy a to p. M. Stroleného a od 
1. 1. 2020 pak p. Zdeňka Zwrtka a p. Aleše Bělocha.
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Soutěže, memoriály a cvičení 

27. 4. 2019   Se konal velitelský den v Srbech, na programu byla dálková 
předávka vody. Účast byla tentokrát velmi dobrá, 7 družstev předalo vodu 
přes 5 stříkaček.

25. 5. 2019   Proběhlo okrskové cvičení v Sedlišti za účasti 8 družstev mužů, 
1 družstva žen a 2 družstev dětí. V kategorii muži se na 1. místě umístilo 
družstvo z Tojic, 2. místo obsadil Čížkov, 3. místo Přešín. Vrčeň obsadila 7. 
místo. V kategorii děti : 1. místo získal Železný Újezd, 2. místo Přešín.

Tentýž den proběhla také noční soutěž v Přešíně, které se od nás 
zúčastnilo pouze družstvo dětí, kde za Přešínem obsadilo 2. místo a na 3. 
místě se umístilo družstvo z Železného Újezdu.

28. 9. 2019   Pořádal náš sbor 19. ročník memoriálu p. J. Chodory. Za 
pěkného počasí se sešlo poměrně málo sborů, a to 3 družstva mužů a 4 
družstva dětí. V pohodové atmosféře obsadilo 1. místo opět družstvo z 
Přešína, Vrčeň však byla druhá a 3. místo obsadili muži ze Zahradky. Děti 1. 
místo Přešín, 2. místo Vrčeň, 3. místo Zahradka a na 4. místě byl pak Železný
Újezd. Škoda jen, že účast družstev nebyla hojnější, zřejmě tento datum 
nebude ten nejideálnější. Všem, kteří se podíleli na zdárném průběhu 
memoriálu bych chtěl poděkovat. Díky patří také našemu členovi p. J. 
Maříkovi  za vzorné plnění úkolů v občerstvovacím stánku, dále pak p. j. 
Velíškovi za pronájem louky a p. J. Barochovi za el. energii.

12. 10. 2019   proběhla Srbská proudnice. Účast i zde byla slabší - 3 družstva 
mužů a 3 družstva dětí. Umístění : Muži:  1. Přešín, 2. Vrčeň, 3. Srby.
Děti: 1. Přešín, 2. Vrčeň, 3. Zahradka. 

Jistě jste zaznamenali, že výsledky našeho družstva mužů, zejména na 
okrskových soutěžích, nejsou nejlepší. Je to způsobeno hlavně tím, že 
soutěžící členové již překročili ideální věkovou hranici a nové mladé členy se
nám zatím nepodařilo zapojit. Možná ale, že se nám blýská na lepší časy, 
protože loni se nám konečně podařilo omladit tento kolektiv a doufám, že po 
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secvičení se se vrčeňské družstvo bude opět ucházet o příčky nejvyšší. 
Přejme si to a doufejme, že se nám naše přání vyplní.

Dále pak se vedení sboru zúčastnilo porady zástupců v Jarově v březnu 
a v listopadu. 

Navštívili jsme také několik valných hromad okolních sborů, a to v 
Srbech, ve Dvorci, v Přešíně, v Zahradce, a také jednu okrskovou valnou 
hromadu.
        Ještě je třeba podotknout, že naše zásahová jednotka měla v loňském 
roce 1 zásah při požáru, kdy hořela sláma na poli za p. J. Barochem, a pak 
dva technické zásahy, oba na vyproštění koně z vody a to u p. V. Raušala z 
místního rybníka, a pak z řeky u rodinného domku č. p. 4.

         Akce se starou stříkačkou

Tak jako každý rok jezdí naše družstvo v bílých uniformách po různých 
akcích, výročích, slavnostních průvodech apod. . Stejně tomu bylo i v loňském 
roce.

1. 6. 2019   jsme se zúčastnili slavnostního průvodu v Hradišti u Plzně, kde 
oslavovali 100 let od založení místního Sokola. Naše stříkačka tažena koňmi tu 
byla velmi obdivována.

29. 6. 2019  oslavil SDH Čížkov 130 let od svého založení. Ukázka s naší starou 
stříkačkou byla opět velmi obdivována a i další program byl velmi pestrý. Den 
předem se naši zástupci zúčastnili také slavnostní schůze v místním hostinci.

7. 9. 2019    vystavoval náš sbor starou stříkačku v Plzni v kulturním centru Depo 
2015, kde se sešly všechny záchranné složky IZS. Jako jediní jsme zde předvedli 
ukázku zásahu se starou stříkačkou, která měla opět velký ohlas.

Ještě ten den odpoledne jsme se přesunuli do Manětína, kde oslavil místní  sbor 
150 let od založení. Předvedli jsme opět náš zásah, který byl odměněn potleskem. 
I ostatní program byl velmi pestrý, je třeba připomenout, že se jedná o jeden z 
nejstarších sborů u nás.
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Kulturní a společenská činnost

26. 1. 2019   jsme pořádali společně s SDH Dvorec již 10. hasičský ples v hotelu 
ve Dvorci. I přes to, že se kromě tomboly prodávali opět chlebíčky a chuťovky byl
zisk o něco menší, zřejmně se sešlo více akcí ve stejný den. Tentokrát byl zisk 
něco přes 7 500,- Kč pro každý sbor, ale ani tak to není pro naši pokladnu částka 
zanedbatelná.
Letos tento ples proběhne 25. 1. 2020 a je třeba svojí účastí ples podpořit. 
Vstupenky můžete zakoupit zde, nebo pak v předprodeji v krámku p. Veselého ve 
Dvorci. Zahraje nám opět skupina Minimax.

16. 2. 2019   vyšel z místního pohostinství opět masopustní průvod. Účast byla 
tentokrát slabší, ale i tak to byla akce celkem zdařilá. K večeru pak bylo 
připraveno pro všechny občerstvení v pohostinství. Budeme se muset zamyslet nad
tím, že nám tato akce upadá a snažit se jí oživit.

23. 3. 2019   jsme se podíleli na organizaci 9. okrskového bálu v Železném 
Újezdě, který je velmi oblíben. Letos je naplánován na 14. 3. 2020 a budeme 
doufat, že se opět povede.

1. 6. 2019  pořádala Vrčeň společný dětský den. Jednotlivé soutěže na návsi, byly 
hojně navštívené, zejména pak naše hasičská část. Tentokrát se sešlo a 
zaregistrovalo 62 dětí.

10. 8. 2019  pořádala obec oslavu 830 let od založení  a sjezd rodáků. Hasiči zde 
měli samostatnou výstavu v hasičské zbrojnici a před ní, kde byly kromě techniky 
a vybavení, vystaveny i různé dobové i součastné fotografie. Naši členové se také 
podíleli na stavění stanů, rozmístění lavic a stolů a dalších přípravných pracích. I 
když celý den poprchávalo, přesto se akce zdařila a většina přítomných byla 
spokojena.

30. 11. 2019  jsme pořádali tradiční zabijačku společně s pohostinstvím „Na Faře“,
opět se vše beze zbytku prodalo.

Dále jsme se podíleli na různých akcí v obci, jako například na folklorní 
slavnosti, taneční zábavě v pohostinství, stavění máje, rozsvícení vánočního 
stromku, školní jarmark a další drobné akce konané v naší obci.
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Činnost brigádnická

Vyčistili jsme okapy na škole, kostele a na hasičské zbrojnici. Proběhl úklid po 
svozu nebezpečného odpadu na OÚ a školce. Dále pak jsme vyřezali náletové 
dřeviny za domem č. p. 12 (hrad) a břečťanu na HZ. Vyklizena byla též místnost
pod MŠ tak, aby tam mohli děti uskladňovat svoje hasičské nářadí a výstroj. V 
neposlední řadě jsme vykonávali podle potřeby různé drobné práce pro obec.

Toto jsou akce, které se opakují každý rok. Letos k nim přibudou ještě dvě
velmi důležité a to výstava historické techniky v Litoměřicích, které se s naší 
historickou technikou zůčastníme již po šesté. Další velká akce, která nás čeká 
8. srpna a to oslava 130 let od založení naší organizace. Již nyní máme 
předběžně rozjednán program oslav, ale je nutné ještě některé věci upřesnit a 
potvrdit tak,  aby byl program pestrý a zaujal nejen členy hasičů ale i ostatní. 
Proto je nutné, aby se na jeho přípravách podílelo co nejvíce členů, protože 
rozdělené úkoly se mnohem lépe plní.

Dalším problémem, který je nutné řešit, je akceschopnost naší výjezdové 
jednotky. Již loni jsem zde uvedl, že naše vozidlo Avia již má odslouženo a 
každá technická, může být její poslední. Proto již obec Vrčeň učinila jisté kroky 
k získání auta nového. Není to žádná laciná záležitost, ale jsme rádi, že se s tím 
obec zabývá.

Toto byla moje zpráva o činnosti za rok 2019. Pokud jsem na něco 
zapomněl, klidně mi to připomeňte. Slyšeli jste i některé akce, které nás čekají 
podrobněji o nich pak v plánu práce. Mám za to, že naše činnost je velmi bohatá
a tak bych si přál aby se do ní zapojovalo čím dál více členů, zejména těch 
mladších, těch které jsme na našich akcích dlouho neviděli. Těm ostatním bych 
chtěl poděkovat za jejich aktivní přístup k plnění našich plánů, zvláště pak 
výboru, vedoucím mládeže a také obci Vrčeň, která nám vychází vstříc jak je to 
jen trochu možné. 

Vám všem i Vašim rodinám bych chtěl popřát vše nejlepší v roce 2020, 
hodně zdraví, štěstí a dobré pohody a doufám, že se za rok opět všichni sejdeme
na 131 valné hromadě Vrčeňských hasičů.

Jiří Strolený
Starosta SDH Vrčeň
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